
                                  ΕΛΛ. ΓΛΩΣΣΑ  ΣΤ΄ ΤΑΞΗΣ                         ΑΡ. ΦΥΛ. 5 
Η ορθογραφία των ρηματικών καταλήξεων  

 
Όνομα: __________________________  

 
1. Συμπληρώνω τα ρήματα με τις ίδιες καταλήξεις:  

 
σε -ίζω     
αρχίζω, αντικρ____, ελπ____, δροσ____, ποτ____, χωρ____, ορ____, υπογραμμ____, 
φροντ____, σκαλ____,  γκρεμ____, αποφασ____, γυρ____, πανηγυρ____, περιορ____ 
κ.λ.π. 
και τα αποθετικά (τα ρήματα που έχουν μόνο παθητική φωνή) μεταχειρίζομαι, φτερνίζομαι, 
οσμίζομαι, συλλογίζομαι, χειρίζομαι. 
Γράφονται με υ: αναβλύζω, δακρ__ζω,  κατακλ__ζω, σφ__ ζω, αναβρ__ζω, συγχ__ζω, 
γογγ__ζω, κελαρ__ζω,  
Γράφονται με η: πρήζω, π__ζω, μπ__ζω 
αλλά: δανείζω, αθροίζω 
 

  

σε -ώνω:    
σηκώνω, θυμ____, τεντ____,  ψηλ ____, πληρ____, γλιτ____, βιδ____,  
ξηλ____, πληγ____, δηλ____, κλειδ____, υποχρε____, τυπ____, πεισμ____, 
ελευθερ____, βελτι____ κ.λ.π.  

 
 

σε -αίνω: 
μπαίνω, ζεστ_____, μαθ_____, παθ_____, βγ_____, θερμ_____, βαρ_____, 
πηγ_____, γλυκ_____, ρυπ_____, μαρ_____, ανεβ_____, ομορφ_____, πληθ _____, 
ανασ_____ κ.λ.π. 
αλλά με ε: δένω, μένω, πλένω 
 
σε -εύω: 
χορεύω, γυρ____, μαγ____, παλ____, λατρ____, μαζ____, παιδ____, χαζ____, 
ζηλ____,  δουλ____, χαϊδ____, γοητ____, ιππ____, ψαρ____, μαντ____, αγρι____ 
κ.λ.π. 
και τα αποθετικά γεύομαι, αστειεύομαι, ονειρεύομαι. 
αλλά με β: κλέβω, σέβομαι 
 
σε -ειάζω: 
αδειάζω, εκθειάζω και το αποθετικό χρειάζομαι. 
 
σε -ύνω, -ίνω, -ήνω και -είνω 
λύνω,  οξ____, ευκολ____, ντ____, φτ____, ταχ____, κατευθ____, γδ____, ξ____, 
μολ____, χ____, διευθ____, ξεδιαλ____, απαλ ____, μεγεθ____, απευθ ____  
και το αποθετικό αμύνομαι. 
δίνω, π____, κρ____, κλ____  και τα αποθετικά γίνομαι, αποκρίνομαι. 
αφήνω, ψ____, στ____, σβ____. 
κλείνω, τ_____, προτ_____, εντ_____, εκτ_____. 



 
2. Συμπληρώνω τα κενά στις παρακάτω προτάσεις:  

(ρήματα σε -ώνω, -αίνω και –ένω): 
 
• Μια παροιμία λέει: «Αν πηγ___νεις με κουτσό, μαθ___νεις να κουτσ___νεις».  

• Ο ήλιος θερμ___νει τη γη και δεν την αφ___νει να παγ___σει. 

• Τυχ___νει καμιά φορά να θυμ___σω πολύ, αλλά γρήγορα το μετανι___νω. 

• Όταν τρως και δε χορτ___νεις, είναι φυσικό να παχ___νεις. 

•  Συνήθισες ν’ ανεβ___νεις και να κατεβ___νεις γρήγορα τη σκάλα, γι ’ αυτό δε 

θα γλιτ___σεις κάποτε το πέσιμο.  

• Απ’ όσα μας είπε συμπερ___νουμε ότι η κατάσταση της υγείας του αρρώστου  

βελτι___νεται συνεχώς.  

• Πηγ___νοέρχεται στην αγορά, μπ___νοβγ___νει στα μαγαζιά, μα δεν αποφασ___ζει          

να ψων___σει.  

• Η παιδεία μορφ___νει και εξυψ___νει τον άνθρωπο.  

• Τα απόβλητα των εργοστασίων ρυπ___νουν τις θάλασσες και σκοτ___νουν τα ψάρια.  

• Το χειμώνα μεγαλ___νουν οι νύχτες και μικρ___νουν οι μέρες.  

• Στις μέρες μας πληθ___νουν οι εκδηλώσεις βίας στα γήπεδα. 

 
3. Συμπληρώνω τα κενά στις παρακάτω προτάσεις:  

(ρήματα σε -αίρνω, -ίζω, -ήζω, -ύζω, -είζω, -ειάζω, -οιάζω, -ιάζω, -οίζω): 
 
• Το νερό που αναβλ__ζει από την πηγή ποτ__ζει τους κήπους.  

• Ο ποταμός πλημμύρ__σε και τα νερά του κατέκλ__σαν τα σπαρτά. 

• Ο Τάκης μ__άζει πολύ της μητέρας του.  

• Εύκολα δαν__ζεις, μα δύσκολα τα π__ρνεις πίσω.  

• Στα πανηγύρια συναθρ__ζεται πολύς κόσμος. 

• Ξαφνικά τρομάζει και μπ__ζει τις φωνές.  

• Στις ταβέρνες γρήγορα γεμ__ζουν και αδ__άζουν τα βαρέλια.  

• Του αρέσει να εκθ__άζει στην παρέα τα κατορθώματά του.  

• Φροντ__ζω και π__ρνω μαζί μου όσα χρ__άζομαι για το ταξίδι.  

• Μόλις αρχ__ζει το φθινόπωρο, νυχτώνει γρήγορα.  

• Το γάλα π__ζει και γίνεται γιαούρτι.  

• Γύρ__σε ύστερα από χρόνια στην πατρίδα του και δάκρ__σε, όταν αντίκρ__σε                            

το πατρικό του σπίτι.  

 


